



# 资源与地球科学学院

## 学 术 交 流

**主讲人：Professor Andrew P. Roberts, Ph. D., D. Sc.**

**时 间：2024 年 6 月 27 日（周四）下午 14:30-15:30**

**地 点：资源楼 B407**

**报告人简介：**



Andrew Roberts is Vice-President (Academic) at the AEMG Education, CEO of the Australia Institute of Future Education, and a Professor in the Research School of Earth Sciences at the Australian National University (ANU). He has served as Dean of the College of Physical and Mathematical Sciences at ANU (2012-2017), which includes some of the University's powerhouse research schools. He was previously Director of the Research School of Earth Sciences at ANU (2010-2012), a global top-10 school in the QS rankings, and Head of the School of Ocean and Earth Science at the University of Southampton and Associate Director of the National Oceanography Centre (2005-2009) in the U.K. (later ranked #3 in the world). He has served on scientific advisory committees in the U.K., U.S.A., China, France, Germany, Norway, Australia, and New Zealand. He has published more than 300 papers in peer-reviewed international scientific journals, which have been cited more than 27,000 times. He is a Fellow of the American Geophysical Union and an Honorary Fellow of the Royal Society of New Zealand. He has been awarded the Leverhulme Prize (2001) for outstanding young U.K. academics, the Axford Medal by the Asia Oceania Geosciences Society for research excellence, unselfish cooperation, and leadership in Asia and Oceania (2019), the American Geophysical Union's Edward Bullard Lectureship (2020), and the Mawson Medal (2022) by the Australian Academy of Science for contributions to Earth Science in Australia.

**安德鲁·罗伯茨教授（理学博士）**，现任 AEMG 教育集团副总裁（分管学术）与澳大利亚未来教育研究院（AIFE）首席执行官；兼任澳大利亚国立大学地球科学研究院教授。他曾先后担任澳大利亚国立大学物理与数学科学学院院长（2012-2017），该学院坐拥多所顶尖科研院校，以及 QS 排名全球 10 强的地球科学研究院院长（2010-2012）；以及全球排名第三位的英国南安普敦大学海洋与地球科学学院院长兼国家海洋学中心副主任（2005-2009）。他曾在英国、美国、中国、法国、德国、挪威、澳大利亚和新西兰的科学咨询委员会任职。他在同行评议的国际科学期刊上发表了 300 多篇论文，引用次数超过 27,000 次。他是美国地球物理联盟院士和新西兰皇家学会名誉院士。他被授予 2001 年 Leverhulme 英国杰出青年学者奖项；2019 年亚洲大洋洲地球科学学会的 Axford 奖章，表彰他在亚洲和大洋洲的卓越研究、无私合作和领导力；2020 年美国地球物理联盟的 Edward Bullard 杰出学术奖项；以及 2022 年澳大利亚科学院的 Mawson 奖章，以表彰他对澳大利亚地球科学的贡献。

资源与地球科学学院  
地球物理系